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Dansk Firmaidrætsforbund har i år bestået i 40 år og FIRMA
IDRÆT har i den anledning bragt en serie DFIF Vision 2000 
ledere, med det formål, at pege på en række af de centrale 
områder forbundet arbejder med og fortsat bør satse på. I 
sidste ende handler det om, at sikre den enkelte idrætsaktive 
en fortsat positiv oplevelse ved, at være med i firmaidrætten, 
hvilket kun sker ved en øget bevidsthed om hvilke ønsker og 
behov den enkelte udøver har.
Tilrettelæggelse af arbejdet herudfra, er vejen til en stærkere 
DFIF-profil.

Finn Hagedorn 
Markedskonsulent og redaktør
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DFIF Vision 2000: Idrætsdeltageren

Det er vigtigt med en 
handlingsplan

Vi har indenfor Dansk firmaidrætsforbund ca. 170.000 medlemmer. Medlemmer i den 
forstand, at vi har registreret ca. 170.000 aktivitetsnavne, som deltager i alt fra 
fodbold til familieture i skoven.
Disse ca. 170.000 er kun med hos os, fordi det, forbundet tilbyder af aktiviteter, er 
noget de finder godt - for dem. De dyrker ikke firmaidræt for vores skyld, men for 
deres egen.
Når dette sker opnår de, at de via firmaidrætten får opfyldt de behov og ønsker, de 
har omkring samvær, idræt og motion.

Det er altså vigtigt at være klar over, at idrætsdeltagerne (medlemmerne) kun er med i 
firmaidrætten så længe vi har nogle aktiviteter, de kan bruge/finde glæde ved.
Har vi ikke det, søger de andre steder hen, hvor deres behov og ønsker bedre indfries. 
Det er i relation hertil, jeg gennem dette bladår har bragt en række DFIF Vision 2000- 
ledere. Dels fordi det er vigtigt at have visioner i det hele taget, men også fordi, disse 
visioner kan omdannes til noget brugbart, nemlig en konkretiseret handlingsplan, hvor 
fra man med større sikkerhed kan disponere sine tekniske, økonomiske og menneskeli
ge ressourcer, f.eks. indenfor arbejdsperioder af 3-5 år.
Handlingsplanens overordnede mål skal være at sikre, at idrætsdeltageren ikke tabes 
af syne i det arbejde, der finder sted, men planen skal også bidrage til, at der arbejdes i 
samme retning i hele forbundet, således at kommende ledere og idrætsdeltagere ikke er 
i tvivl om, hvad firmaidrætten står for.

I fagsprog hedder det, at Al markedsføring drejer sig om konsumenten. Omsat til vort 
sprog betyder det, at: Al vort arbejde drejer sig om idrætsdeltageren. Idrætsdeltageren 
er altså centrum for, hvad vi arbejder med i vor hverdag indenfor firmaidrætten. Det 
er for ham/hende og ikke for os selv, vi tilrettelægger aktiviteterne.

Det er tanker, der er værd at have med til det nært forestående repræsentantskabsmø
de, for det er et af de steder, hvor store linier kan trækkes op. Det er her, sammenslut
ningerne kan finde fælles fodslaw for et fremtidigt visionært arbejde.
Det er også her de store beslutninger kan træffes, og det er her kontrollen for, om man 
har nået sine mål - hvis man ellers har sat sig nogle sådanne - finder sted.
I den forbindelse er det også vigtigt at vide, at uanset hvilke tiltag, der internt foretages 
i forbundet, så er og bliver det selve aktiviteten, idrætsdeltageren interesserer sig for. 
Ikke hvordan den er opstået. For ham/hende handler det som tidligere nævnt om 
opfyldelse af egne behov og ønsker.

Kan vi indfri disse, vil vort arbejde afspejle vor formålsparagraf, som lyder: - at det er 
gennem arbejdspladsen og familien, vi stimulerer til samvær, idræt og motion. 
Formålsparagraffen og en handlingsplan er derfor et godt makkerpar for det arbejde, 
der skal efterfølge de første 40 år af Dansk Firmaidrætsforbunds tilstedeværelse i 
Danmark.

Tak for i år og ha’ det godt til vi mødes i det nye.
Finn Flagedorn,

Markedskonsulent og redaktør.

De 10 DFIF Vision 2000-ledere:
1) Produktudvikling. 2) Den lokale idrætsleder. 3) Turneringer som aktivitet, 4) Motionskampagner for alle. 5) Familiemotion. 6) Uddannelse 
gennem kurusvirksomhed. 7)Nordisk/europæisk samarbejde. 8) Virksomhedskulturen. 9) Idræt i dagtimerne. 10) Idrætsdeltageren.

2



f )

Vi besøger firmaidrætsklubben på Haustrups Fabriker i Odense

Aktivitet, entusiasme, glæde, 
fællesskab, oplevelser, sundhed
Overskriften er hentet fra  Haustrups Boldklubs 25 års jubilæum (1985), og den dækker fin t 
klubbens aktivitetsniveau, der såvel internt som eksternt er højt. Klubben udmærker sig ved at 
have regler, der giver adgang til optagelse a f familiemedlemmer.
Et a f klubbens største problemer er, at en del a f medlemmerne har skifteholdsarbejde, hvilket 
ofte bevirker, at der bliver store udsving i deres deltagelse i klubbens interne og eksterne 
turneringer.

Haustrups Fabriker i 
Odense er kendt for at 
fremstille metalemballager 
til levnedsmiddelindustri
en. - På fabrikken er der 
ansat ca. 1100 og bold
klubben er et af de store 
bindeled mellem de mange 
afdelinger. Haustrups 
Boldklub (HB) nyder da 
også stor anerkendelse hos 
såvel medarbejdere som le
delse, og med en bestyrelse 
på 14 personer klares det 
daglige arbejde i klubben, 
der i alt har 337 medlem
mer.

Årlig Haustrup-dag
En af de årlige begivenhe
der er den årlige Hau
strup-dag, hvor alle med

arbejdere med familier 
indbydes til at være med. 
Dagen byder på mange un
derholdende indslag i form 
af boder, skydetelt m.m. 
Specielt lægges der meget 
arbejde i at gøre noget for 
børnene, og da dagen blev 
afviklet i år, var der både 
ponyridning, børnetog og 
minibiler at boltre sig 
med.
Men også de voksne er i 
aktivitet. Enten i form af 
fodbold eller håndbold, 
helt på traditionel vis, men 
med underholdende ind
slag.
Et af højdepunkterne er 
dog den aktivitet, man 
kalder: Samarbejdstræ
ning. Her dannes blandede 
hold, bestående af virk
somhedens direktører, ar

bejdsdrenge, produktion
sassistenter, laboranter, 
fabriksarbejdere m.fl., og 
disse hold konkurrerer så i 
alt fra styltegang, skiløb, 
æggekast til kapløb med 
suttepinde. Erik Skelgård, 
næstformand i HB, siger 
hertil:
- Det er boldklubben, der 
står som arrangør, og vi 
bruger ca. Vi år til at for
berede denne dag. Det hele 
startede i i 1978, og vi har 
således 10 års jubilæum til 
næste år.
Vi laver selv alle materia
ler til boderne m.m., såle
des omkostningerne til ar
rangementet holdes nede 
på et rimeligt niveau.
På en god dag med godt 
vejr møder ca. 500-600 op. 
Der startes om morgenen

med en slags åbningshøjti
delighed, med forskellige 
indslag. I år ver det fald
skærmsudspring, foreta
get af en lokal klub i 
Odense.
Der er fri entré til denne 
Haustrup-dag, og man hå
ber så at dagen kan bidra
ge til, at man kan mødes 
med mange kolleger på en 
anden måde end til hver
dag.

Mange interne 
aktiviteter
HB beskæftiger sig med 
andre ting end Haustrup- 
dagen. Nævnes kan det år
lige andespil, der samler

Fortsættes side 4
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Der er gang i suttepindeløbet på Haustrupdagen. Foto: Houstrup.

ca. 400 mennesker, samt 
Haustrup-marchen som 
gennemføres i samarbejde 
med gangklubben Troja. 
Marchen foregår dels på 
fabrikkens område samt i 
omliggende naturområder. 
I det samme arrangement 
afvikler Troja tillige et in
ternationalt kapgangs
stævne.
Det mest centrale arbejds
felt for klubben er dog 
idrætsdisciplinerne, hvor 
der hvert år afvikles klub
mesterskaber internt for 
medlemmerne. Hele 10 
discipliner kan man skilte 
med. Den største er bad
minton med ca. 100 med
lemmer, og senest på pro
grammet er bowling kom
met med. Skulle der vise 
sig behov, er der velvilje til 
også at optage andre 
idrætsgrene.
Alle kan have deltagelse af 
m/k, og kun en enkelt dis
ciplin skiller sig ud i denne 
sammenhæng. Det er gym
nastikken.
Lederen, Bente Andersen, 
siger, at der naturligvis 
også er åbent for mænd, 
men der kommer ingen. 
Derfor står aktiviteten 
også nævnt i klubbens fol
der som dame gymnastik. 
Bente Andersen fortæller 
endvidere, at især gymna
stikken mærker at man 
har skifteholdsarbejde på 
fabrikken.

Pudsedag
Med 25 år på bagen 
som firmaidrætsklub - 
og med deltagelse i 
mange, mange turnerin
ger og med gode resul
tater - har boldklubbens 
bestyrelse fået en ek
straopgave. Der findes i 
4 store glasskabe rundt 
på virksomheden samt 
på hylder i klublokaler
ne ca. 700 pokaler og 
andre hædersbevisnin
ger, der en gang om 
året skal pudses. Et ar
bejde der for bestyrel
sen tager ca. 1 dag, men 
så står den også mellem 
brasso’en og pudseklu
dene på øl og røde pøl
ser.

- Mange synes ikke de kan 
få nok ud af at være med, 
når de kun kan komme 
hveranden eller tredie 
gang, siger Bente Ander
sen. - Jeg ved, vi ikke er de 
eneste udvalg i HB, der 
slås med dette problem, 
men vi har endnu ikke 
fundet løsningen til at sik
re alle kan være med, selv 
om gymnastikken har væ
ret på vort program i seks 
år.

Familien kan blive 
medlem i
Haustrups Boldklub
I HB har man sine egne 
vedtægter, og her finder 
man en særlig regel der si
ger, at ansatte på Hau
strups kan lade deres fami
liemedlemmer optage i 
HB. Der skal betales sam
me kontingent som de an
satte, og man har så sam
me deltagerrettigheder.
- Vi er af den indstilling i 
HB, at vore vedtægter skal 
ligge så tæt på Dansk Fir
maidrætsforbunds som 
muligt, idet vi synes det er 
en god ting at kunne have 
familien med, siger for
manden Svend Erik Ras
mussen.
- Blot støder vi på proble
mer i noge af afdelingerne 
hos FKS (Firmasports 
Klubbernes Sammenslut
ning, Odense), da vi har 
vore børn med i nogle af 
vore interne turneringer, 
eks. skydning og billard. 
Forskelligheder mellem

vore vedtægter og FKS’s 
forhindrer ofte børnene i 
at være med, når vi delta
ger i turneringer arrange
ret af FKS, siger Svend 
Erik Rasmussen, - men vi 
håber dette forhold rettes 
med tiden.

Markerer sig udadtil, 
bl.a. med lands
stævnedeltagelse
Blandt de ca. 20 ledere, 
der ialt findes i HB, be
klæder flere af dem også 
lederposter i FKS, Odense. 
Her drejer det som om ud
valgsarbejde, og endvidere 
sidder både Ellen Sørensen 
og Svend Erik Rasmussen 
i bestyrelsen.

Firmaidræt
og

Fritid

Finn Hagedorn
Markedskonsulent
og redaktø r

- på klubbesøg

- Det er naturligt, at vi 
som den største klub un
der FKS også er med til 
arbejdet her, siger Svend 
Erik. - Det giver os mulig
hed for at være med til at 
præge arbejdet, hvilket jo 
kommer vore HB-medlem- 
mer tilgode.
M.h.t. forbundets lands
stævner er holdningen 
blandt bestyrelsen i HB 
helt klar. Det er gode 
stævner, hvor man har 
mulighed for at træffe an
dre idrætsudøvere end 
dem man spiller mod til 
daglig. Landsstævnerne er 
også med til at styrke sam
menholdet for de hold, der 
deltager, og der er ingen 
tvivl om, at man i HB ikke 
ser med milde øjne på den 
debat, der af og til spores, 
hvor der tales om at dele 
stævnerne, fordi nogle me
ner de er blevet for store. 
(Ved deling tænkes der på 
sommerlandsstævner i 
fodbold og håndbold, 
hvor man i øjeblikket af
vikler dem i samme week
end i samme by, red.).
- Hvis deltagerne synes 
stævnerne er for store, 
så blev de nok væk, kom
menterer Klaus Kah- 
lert, der tilføjer: - Man må 
ikke glemme, det er for 
deltagerne, man laver disse 
stævner, og ikke for leder
ne.
I forbindelse med samta
len om forbundets lands
stævner kom der også en 
klar melding om, hvordan 
man opfattede stævnerne: 
De er at betragte som en
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slags Danmarksmesterska
ber inden for firmaidræt
ten, og det skal ses på den 
baggrund, at man helt fra 
lokalt hold skal kvalificere 
sig, først til kredsstævner- 
ne og derfra videre til 
landsstævnerne. Endvide
re blev det nævnt, at 
landsstævnerne er sæso- 
nen/årets sidste store 
stævne, hvilket også med
virkede til opfattelsen.
Men i samme forbindelse 
skal det også nævnes, at 
ingen i samtalen var i tvivl 
om, at gik det skidt ved et 
landsstævne rent resultat
mæssigt, så ødelagde det 
ikke stemningen for et 
hold, og alle var lige gode 
venner af den grund.

Alternative
landsstævner

For at modvirke den 
fremgangsmåde, de nuvæ
rende landsstævner bliver 
afviklet på med kvalifika-

Facts om 
Haustrup 
Boldklub
Stiftet første gang den 
4. april 1949. Nedlagt 
nogle år senere. Stiftet 
anden gang den 27. 
april 1960.
Antal aktive: 337, heraf 
ca. 75% mænd og 25% 
damer. 31 medlemmer 
udgøres af familiemed- 

- lemmer.
Bestyrelsen:
Formand: Svend Erik 
Rasmussen. - Næstfor
mand og bordtennis: 
Erik Skelgård. - Sekre
tær: Lisbeth Skjolager. 
- Kasserer: Erling Ras
mussen. - Herrefod
bold: Mogens Jørgen
sen. - Damefodbold: 
Ellen Sørensen. - Herre
håndbold: Hilmar La
degård. - Damehånd
bold: Ellen Sørensen. - 
Skak: Preben Sørensen.

Motion/Gymnastik: 
Bente Andersen. - Bil
lard: Bent Thrane. - 
Bowling: Carsten Pe
dersen. - Skydning: Jør
gen Mortensen. - Bad
minton: Klaus Kahlert.

Udpluk af bestyrelsen hos Haustrups Boldklub. Fra 
venstre: Bente Andersen, Ellen Sørensen, Svend Erik 
Rasmussen, Carsten Pedersen, John Madsen, Jørgen 
Mortensen, Mogens Jørgensen, Bent Thrane, Erling 
Rasmussen og Erik Skelgaard.
Foto: Haustrup.

O P F O R D R I N G  F U L G T .  
Rundt på Haustrup møder 
man skilte med opfordring 
til at være god ved sin ryg. 
På spørgsmålet, om denne 
opfordring bliver fulgt, 
lød svaret prompte: - ja, 
og så hang klubformanden 
i ribben.
Foto: Finn Hagedorn

B J A R N E  J A K O B S E N , personale- og økonomidirektør, 
er manden der bevilliger de penge, Haustrup tildeler 
firmaidrætsklubben. Det sker på baggrund af et budget, 
klubledelsen kommer med, og pengene går til spilledrag
ter, materialer som eks. bordtennisborde, geværer m. m. 
Bjarne Jakobsen kender situationen i boldklubben, idet 
han har været kasserer i perioden 1972 til foråret 1986. 
Stadig er han dog aktiv udøver, idet han spiller badmin
ton på et a f de hold, klubben har tilmeldt en FKS- 
turnering. - Kassererjobbet har han dog ikke helt for
ladt. Siden 1977 har han beklædt denne post i FKS- 
hallen. Foto: Finn Hagedorn

tionssytemet, blev det fo
reslået, om ikke der var 
mulighed for at lave en 
slags alternative lands
stævner, hvor alle der hav
de lyst kunne tilmelde sig. 
Naturligvis indenfor de 
rammer af, hvor mange 
hold der max. var plads 
til. Det ville tilgodese de 
mange hold, der også kun
ne have lyst til at deltage i 
store stævner. Samtidig 
ville det modvirke, at for
bundet kun satsede på de 
bedste hold hver gang, så
dan som man gør nu.

Klar til Europa- 
Sportsfestival
Ellen Sørensen er en af de 
HB-ledere, der ofte er pri
mus motor for at få hold 
med til internationale id
rætsbegivenheder. Således 
fortæller hun, at klubben 
har forhåndstilmeldt ca. 
20 personer til den kom
mende Europa-Sportsfe- 
stival i Østrig september 
1987. Tidligere har klub
ben været til festivaler i 
Sverige i 1979 og i Tysk
land i 1981.
Derimod var man ikke 
med, da festivalen blev af
viklet i Middelfart i 1985 
p.g.a. at man her skulle 
betale for overnatning i 
Middelfart, hvilket kan 
fandt urimeligt, når man 
boede i Odense.
Af andre rejser kan også 
nævnes deltagelse i diverse 
håndboldstævner i Berlin. 
Ved deltagelse i stævner 
såvel udenlands som in
denlands betales startgeby
ret af boldklubben. Resten 
betaler medlemmerne selv.

Egne klublokaler
Haustrups Boldklub har i 
egenskab af sin størrelse 
egne klublokaler. Mødelo
kale med billardbord fin
der man under administra
tionsbygningen. Ca. 50 m2 
er stillet til rådighed af fir
maet, og klubben har så 
selv sat istand. - Således er 
det også sket med de fire 
15 m skydebaner, der rå
des over. Dem har man 
også selv bygget op i kæl
der under en af produk
tionsafdelingerne.
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Klubformanden
Svend Erik Rasmussen, svagstrømsingeniør, har 
været klubformand i Haustrup Boldklub i fem år. 
Han spiller badminton, fodbold og bordtennis. 
Sidstnævnte disciplin har Svend Eriks store interes
se, hvilket har betydet, at han også sidder som 
formand for bordtennisudvalget i FKS, Odense 
(Firmaidrætsklubbernes Sammenslutning). Selv si
ger han: - Da jeg startede som klubformand, var 
det Haustrup Boldklub, der fik min tid, men nu, 
hvor der er skabt en god rytme i dette arbejde, 
føler jeg også lyst til at arbejde for FKS. Især da 
jeg så, at bordtennis var lidt på retur her, følte jeg, 
at der måtte gøres noget.
Svend Erik Rasmussen er af den opfattelse, at det 
har stor betydning, at man som leder også er aktiv. 
Det giver de bedste forudsætninger for at tilrette
lægge de opgaver, man er valgt til. Han hentyder 
til det uheldige i, at en del ledere tænker mere det 
bureaukratiske, hvor den enkelte idrætsdeltagers 
interesseområder bliver oversete. En idrætsleders 
opgave er at arbejde for idrætsdeltageren.

B J A R N E  H A N S E N ,  litograf, har været med i boldklub
ben hos Haustrup i 16‘A a f de 17 år, han har været 
ansat. I klubben er det bordtennis, fodbold og hånd
bold, der er Bjarnes store idrætsinteresser.

B E N T E  J O H A N S E N ,  fabriksarbejderske, er et af de 
medlemmer der nyder godt a f klubbens virke. Til daglig 
arbejder hun på en af produktionslinierne, hvor der 
finder rotationsskift sted hver halve time for at modvirke 
fastgroede arbejdsstillinger. Bente har været ansat i 13 år 
og med i klubben i 12 år. Her deltager hun i badminton, 
skydning og håndbold.
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E n  h isto rie  f r a  dag ligdagen:

Lederproblemet kan løses
M en  det k ræ v e r  t id  og  in itia tiv . D e t ka n  H o lb æ k  F irm a  S p o r t b e k r æ fte  e fte r  3 år m e d  
ledelsesm æ ssige  p r o b le m e r

Holbæk Firma Sports nye formand, Jens Pagaard.
Foto: -jr. (DFIF).

Af konsulent 
Jørgen Rasmussen

Foreningslivet går en hård 
tid i møde, når det drejer 
sig om at rekruttere nye 
kvalificerede frivillige le
dere. Det har Holbæk Fir
ma Sport erfaret efter 3 år 
med store ledelsesmæssige 
problemer.
Det stod så galt til i Hol
bæk, at der kun var for
manden tilbage. Efter at 
han stort set alene havde 
kørt Holbæk Firma Sport 
i de sidste 3 år, blev ar
bejdspresset for stort. Ind
beretningerne til DFIF 
udeblev, og vi blev først 
da rigtig klar over, hvor 
store ledelsesmæssige pro
blemer man havde. 
Undertegnede tog så kon
takt til den tilbageblevne i 
bestyrelsen, nemlig for
manden Henning Ander
sen, der stod alene med 
alle opgaverne og proble
merne. Det resulterede i, 
at vi sendte et brev 
ud til alle tilsluttede 
firmaklubber i Holbæk - 
omkring 60 ialt med et 
medlemstal på mere end 
1.000 - hvor de blev gjort

opmærksom på de aktuel
le problemer. Vi inviterede 
dem til et møde, hvor vi 
ønskede Holbæk Firma 
Sports fremtid diskuteret. 
Vi gjorde dem også klart, 
at kom der ikke et repræ
sentativt udsnit af med
lemskredsen til mødet, 
kunne det bevirke, at vi 
måtte indkalde til en 
ekstraordinær generalfor
samling med forslag om at

opløse Holbæk Firma 
Sport.
Men så galt kom det hel
digvis ikke til at gå, idet 
der mødte repræsentanter 
op fra 14 firmaklubber. 
De var alle positivt indstil
let på, at Holbæk Firma 
Sport skulle videreføres. 
Og hvad mere positivt var, 
flere tilbød at gå med i et 
oprydningsarbejde for at 
komme til bunds i sagerne.

Dette arbejde tog 5 måne
der, hvorefter man ind
kaldte til ordinær general
forsamling tirsdag den 28. 
oktober. Her fik man 
uden de store problemer 
valgt en ny bestyrelse samt 
nye udvalgsmedlemmer. 
Den nye sammenslutnings
formand hedder Jens 
Pagaard og kommer fra 
Falck. Han understregede 
på generalforsamlingen, at 
han var glad for de op
nåede resultater indtil 
dato. Alle i bestyrelsen har 
givet hinanden håndslag 
på, at de nok skal få det til 
at fungere tilfredsstillende 
fremover. Men der ligger 
fortsat et stort oprydnings
arbejde og venter efter så 
mange år uden en besty
relse.
Der var også på general
forsamlingen enighed om 
at koncentrere sig om 
fremtiden og glemme for
tiden.
Ledelsesproblemerne i 
Holbæk har ud fra et kon
sulentsynspunkt været et 
skoleeksempel på, hvor 
galt det kan gå. Men jeg 
vil opfordre vore firma
idrætsklubber til, at man 
griber ind i tide, således at 
man undgår det, der skete 
i Holbæk. - Bak Jeres 
sammenslutning og besty
relse op i det arbejde de 
udfører - til glæde og gavn 
for Jer allesammen. - Det 
fortjener de!
Lederproblemet er stort 
rundt omkring. Det kan lø
ses, men det kræver tid og 
initiativ. Hvis man har le
derproblemer i andre kred
se og sammenslutninger, 
så kontakt en af DFIF’s 
foreningskonsulenter, de 
står parat med råd og vej
ledning.

7



©

Indtryk fra et besøg 
i hos firmaidrætten J l 
ft: i Polen 1

Af styrelsesmedlem: Henning Nielsen

Lech Poznan stadion, der har Europas kraftigste lysanlæg. Foto: Tage Carlsen.

Det europæiske samarbej
de mellem organisationer, 
der beskæftiger sig med 
firmaidræt, foregår som 
bekendt indenfor rammer
ne af EFCS - European 
Federation of Compagny 
Sport. Igennem flere år 
har der til de møder, der 
har været afholdt, deltaget 
en observatør fra Polen. 
Dette har været et udtryk 
for, at den polske organi
sation er meget interesseret 
i at blive optaget. Bl. a. 
ønsker man at deltage i de 
sportsfestivals for firma
idræt, der bliver afholdt 
hvert andet år.
Derfor havde DFIF invite
ret formanden for det pol
ske forbund til at overvæ
re afviklingen af firma
sportsfestivalen i Middel
fart i pinsen 1985.
Som en tak for denne ge
stus havde det polske fir
maidrætsforbund (TKKF) 
inviteret to repræsentanter 
fra DFIF til Polen i dagene 
26/9 86 til 1/10 86. De to 
var forbundsformand Ta
ge Carlsen og undertegne
de, Henning Nielsen, sty
relsen.
Vi blev vel modtaget i 
Warszawa lufthavn af to 
af det polske forbunds 
medarbejdere. Men på

spørgsmålet, om vi ikke 
kunne få bagagen kørt til 
vort hotel, fik vi at vide, at 
vi skulle med tog til Poz
nan. Vor bagage blev der
for parkeret i en taxa, me
dens vi gik ind i en restau
ration og fik et måltid 
mad.
På banegården blev vi 
suppleret med 3 repræsen
tanter fra Finland. Efter 
3 Vi times togrejse gennem 
det polske landskab nåede

vi Poznan. Vi kørte gen
nem et udpræget land
brugsområde, hvor kartof
felhøsten var i fuld gang. 
Men når man så ud over 
markerne, manglede man i 
forhold til det danske 
landskab køerne på græs. 
Kun enkelte steder så man 
et par køer på græs.
1 Poznan blev vi modtaget 
af den ledende funktionær 
på den lokale firmaidræts
organisations kontor. Og

Den gæstende delegation 
uden for kulturministeriet, på 
vej til møde med den polske 
generalsekretær for turisme 
og sport. Artiklens forfatter, 
Henning Nielsen, ses som nr. 
to fra venstre. Yderst til højre 
præsidenten for den Europæ
iske Federation, Serge Sor- 
ber. Foto: Tage Carlsen.
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efter endnu et måltid, blev 
vi kørt ca. 30 km fra Poz- 
nan til et kursuscenter, der 
var beliggende i nogle 
skønne omgivelser. Kur
suscentret kunne ikke stå 
mål med vort eget center i 
Oksbøl, men man und
skyldte også standarden på 
vort første overnatnings
sted . . . den første dag 
gik således mest med at 
rejse.
Vi nåede at få hilst på for
manden for det polske fir
maidrætsforbund lige in
den midnat og sengetid. 
Om morgenen den næste 
dag hilste vi på formanden 
for den europæiske orga
nisation - Serge Sorber -, 
der også var inviteret til at 
deltage, endvidere fik vi 
hilst på vor tolk, Doro- 
thea, der skulle formidle 
kommunikationen mellem 
polakkerne på den ene side 
samt Serge Sorber og dan
skerne på den anden side. 
Det var en fremragende 
tolk, der ikke alene kunne 
oversætte, men også gen
nem sit humør i væsentlig 
grad bidrog til at opholdet 
i Polen blev en oplevelse.

Konference om idræt 
og boligforeninger
Vi deltog herefter i afslut
ningen på en konference, 
hvor deltagerne var fra det 
polske forbund og fra en 
polsk organisation, der 
stod for opførelse af store 
boligkomplekser. Konfe
rencen havde til formål at 
etablere et samarbejde 
mellem de to organistatio- 
ner med henblik på at eta
blere de bedst mulige 
idrætslige faciliteter for 
boligkarreernes beboeror
ganisationer. Der blev un
der afslutningen lejlighed 
for os og finnerne til at 
fortælle lidt om vore orga
nisationer og vort arbejde. 
I en bus kørte vi tilbage til 
Poznan, hvor vi besøgte 
en række nyopførte bo
ligblokke og fik forevist de 
anlæg, der var lavet for at 
fremme beboernes mulig
heder for at dyrke motion 
i fritiden.
Beboerforeningen havde 
ansat personale, der vare
tog tilrettelæggelsen af de

aktiviteter, der blev tilbudt 
medlemmerne, og i en sal, 
der blev anvendt til fritids
aktiviteter, fik vi forevist 
en film, der fortalte om 
aktiviteterne både sommer 
og vinter. Beboerforenin
gernes aktive medlemmer 
var således medlem af 
TKKF i Poznan.
I denne forbindelse skal 
det også berettes, at da 
man havde planlagt det 
besigtigede boligbyggeri, 
var der i planerne udlagt 
store arealer til beboernes 
fritidsaktiviteter, men man 
havde glemt at tage højde 
for udviklingen i bilpar
ken, så resultatet var ble
vet, at en stor del af de 
arealer, der var afsat til 
aktiviteter, i stedet var ble
vet inddraget til parke
ringspladser.
Som afslutning på dagen 
besøgte vi en anden bydel, 
hvor vi besigtigede og af
prøvede et par keglebaner, 
der tilhørte en anden be
boerforening.

Idrætanlæg og 
bodybuilding
Den næste dag var der 
rundvisning i Poznan, 
hvor vi fik forevist for
skellige idrætsfaciliteter.

Først besøgte vi et kluban
læg, der tilhørte en firma
idrætsklub for medarbej
dere, der var beskæftiget i 
energiindustrien. Klubhu
set rummede to kegleba
ner. I øvrigt overværede vi 
også en fodboldkamp mel
lem to firmaidrætsklub
ber.
Vi besøgter dernæst en 
meget stor idrætshal, der 
var cirkelrund, og vi fik 
også forevist et fodbold
stadion, der efter sigende 
skulle være i besiddelse af 
Europas kraftigste lysan
læg. Det tror man gerne, 
når man ser det. Det triste 
var blot, at selv om anlæg
get var flere år gammelt, 
havde lysanlæggets tårne 
endnu nogle mangler. An
lægget tilhørte i øvrigt for
boldklubben LECH, Poz
nan.
Inden vi sluttede af med et 
turistbesøg på et slot i KO- 
NIC - ca. 20 km fra Poz
nan - havde vi lejlighed til 
at bese et stort idrætsan
læg, der blev kaldt Olym
pia stadion. Anlægget, der 
rummede tre stadion, blev 
bl. a. anvendt til store 
idrætsstævner.
Om mandagen havde vi 
lejlighed til at besøge et 
klubhus, som tilhørte 
TKKF. I klubhuset var der 
faciliteter til bodybuilding

Torvet i Warszawa, hvor alle 
bygninger - efter gamle teg
ninger - nu er genopført efter 
krigens tid.

Foto: Tage Carlsen.

med en afdeling for herrer 
og en for damer. I øvrigt 
fik man det indtryk, at bo
dybuilding var en aktivi
tet, som man interesserede 
sig meget for.
På TKKF’s kontor i Poz
nan mødte vi formanden 
for den lokale organisa
tion, der i øvrigt var leder 
af en idrætsskole i by
en. Det indtryk, vi fik af 
firmaidrætsorganisatio
nens virksomhed gennem 
de samtaler vi havde der, 
var at afdelingen havde så
vel enkeltmedlemmer som 
firmaklubber og beboer
foreninger. Økonomien 
var baseret på kontingen
ter fra medlemmer og til
skud fra offentlige midler. 
Vi sluttede af med at gå 
gennem den gamle bydel. 
Den gamle stad i Poznan 
var totalt raseret efter kri
gen, men blev genopbyg
get helt i den oprindelige 
stil.

Fortsættes side 14
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Projekt: Idræt i dagtimerne
Tekst og foto: Finn Hagedorn

om idræt i dagtimerne, bl. 
a. efterlønsmodtagere, 
pensionister, ja, alle med 
fri tid i dagtimerne.
Det har naturligvis øget 
presset på de økonomiske 
ressourcer, og i den for
bindelse er der på ministe
rielt plan nedsat et under
udvalg, hvorfra der er 
kommet et notat, som i 
øjeblikket bliver behandlet 
i Kulturministeriet.
Notatet angiver et beløb 
på kr. 1.2 miil. for at løse 
de opgaver, som foreligger 
nu, men der synes kun at 
kunne komme kr. 500.000 
ud af det, og så længe vi 
ikke ved, hvor stor en del 
DFIF kan få af disse pen
ge, har vi ikke mulighed 
for at iværksætte nye til
tag fra sekretariatet.
For tiden sker der det, at 
vi har en undersøgelse i 
gang hos vore sammen
slutninger, som skal for
tælle os, hvorledes forhol
dene ser ud hos dem i dag. 
- 1 og med, at projekterne 
skifter katakter, er der så 
tale om, at vi skal have en 
ny målsætning for projek
terne?

- Ja, det kunne man godt 
forestille sig, men en ting 
skal ligge klart i den for
bindelse og det er, at mål
sætningen omhandler pro
jekterne: Idræt i dagtimer
ne, og ikke, som det man
ge steder er en opfattelse, 
nemlig hvor folk der går til 
gymnastik en tirsdag for
middag i stedet for en tirs
dag aften.
Det er også idræt i dagti
merne, men det, forbundet 
i øjeblikket arbejder med, 
er projekterne, og det er 
væsentligt at holde disse to 
opfattelser adskilt.
Ligger der skitser til nogle 
fremtidige planer for, 
hvorledes man vil arbejde?

Fortsættes næste side

Man skal adskille begrebet I- 
dræt i dagtimerne, siger 
Svend Møller. - Det er pro
jekterne Idræt i dagtimerne, 
forbundet ønsker at arbejde 
med. Projekter hvor folk får 
tilbud om idræt hverdag.

1 1985 o p re tted e  D a n s k  F ir m a id ræ ts fo rb u n d  et 
sekre ta ria t m e d  titlen : I d r æ t  f o r  ledige. B ag 
g ru n d en  var dengang  a t s k a b e  en a d m in is tra tiv  
s tø t te fu n k tio n , der  k u n n e  varetage en r æ k k e  
k o o rd in e re n d e  opg a ver  m e llem  de  p ro je k te r , 
d er  p å  d a v æ re n d e  t id s p u n k t var i gang  - 16 i 
alt.

Leder af sekretariatet er 
forbundets generalsekre
tær, dengang Ej gon Ber
telsen, nu Svend Møller. 
FIRMAIDRÆT har haft 
en samtale med Svend 
Møller for at tage pulsen 
på, hvorledes det går med 
arbejdet vedr. projekter
ne.
- Har sekretariatet virket 
efter hensigten og er der i 
den forløbne tid sket om
lægninger?
- Det er min opfattelse, at 
den beslutning man i sty

relsen og forbundsrådet 
traf i 1985 med oprettelse 
af et sekretariat med tit
len: Idræt for ledige, var 
en korrekt beslutning. 
Sekretariatet har helt sik
kert haft sin andel i, at der 
blev etableret flere projek
ter, end der dengang var i 
gang.
- Sidenhen er der sket det, 
at en del projekter har 
ændret karakter, idet man 
rundt i landet mente, at 
der måtte være flere, som 
havde brug for tilbudet
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Fortsat fra side 10

- De tilbud, der kommer 
fremover, vil også kunne 
tilgodese vore egne med
lemmer, bl. a. skifteholds
arbejdere, men det ligger 
helt klart, at de projekter, 
forbundet ønsker at arbej
de med, også henvender 
sig til deltagergrupper 
udenfor forbundet.
I den forbindelse arbejder 
jeg med en undersøgelse 
her i Svendborg, hvor vi 
ønsker at se, om der findes 
nogle marginalgrupper 
som potentielle deltagere. 
Undersøgelsen finder sted 
i samarbejde med FO, Ar
bejdsformidlingen, Social- 
og fritidsforvaltningen. 
Sidstnævnte kører som be
kendt Aktiv Fritid i Svend
borg. Generelt kan jeg 
sige, at deltagergruppen i 
de kommende projekter er 
karakteriseret ved det ene 
forhold, nemlig at have fri 
tid i dagtimerne.
- I 1984 afholdt man en 
slags projektledertræf 
Horsens. Er der planer om 
noget sådant igen?
- Der er ingen konkrete 
planer, men derimod me
get konkrete tanker. Det 
hele kan omsættes i hand
ling, såfremt vi får de før 
omtalte penge fra ministe
riet. Og det har naturligvis 
værdi at få en snak med de 
mennesker, som til dagligt

Fremtiden byder fortsat på 
nye opgaver for vort sekreta
riat. Blot handler det om, at 
vi ti! løsningen af dine opga
ver, får flere penge end dem 
vi har at gøre godt med i dag.

bevæger sig rundt mellem 
deltagerne i projekterne. 
Herigennem opnår pro
jektlederne en stor viden, 
som kan indgå i et fremti
digt arbejde.
- Lad mig afslutningsvis 
sige, at jeg tror på, at det 
vil lykkes at skabe en ræk
ke tilbud i dagtimerne. 
Blot må man være klar 
over, at det er en lang pro
ces, vi alle skal igennem. 
Der er jo her tale om et 
helt nyt område indenfor 
idrættens verden, hvilket 
betyder, at folk skal til at 
tænke noget anderledes 
end tidligere. Vort sekreta
riat i forbundet har derfor 
også fremover en række 
centrale opgaver at tage 
fat på.
På konsulentsiden har 
Torben Laursen haft 
Idræt i dagtimerne som ar
bejdsområde, og det vil 
også være ham der frem
over vil blive sat på opga
verne, når der lokalt er et 
behov for konsulentbi
stand, slutter Svend Møl
ler.

Forhåndstilmeldingen til Europa- 
Sportsfestivalen i Østrig 1987
Første fase i beslutningen om at ville med til en af 
de helt store idrætsoplevelser inden for firmaidræt
ten er overstået. Forhåndstilmeldingen er slut og 
ikke mindre end 559 personer har tilkendegivet, at 
de ønsker at være med. Nedenfor kan du se, fra 
hvilke firmaidrætsklubber, de kommer, og til dem 
og formodentlig endnu flere skal vi gentage, at den 
endelige tilmelding finder sted først i det nye år. 
Det betyder, at de, som endnu ikke har indsendt 
foreløbig tilmeldingskupon, kan nå det endnu. Det 
bedste råd i den forbindelse lyder: RING til for
bundskontoret I DAG - 09 22 55 92 - og få tilsendt 
en forhåndstilmelding, så er man sikker på DI
REKTE at få tilsendt den endelige tilmelding.
På vej til Wien, september 1987, er følgende:
Sjælland
Toldvæsenets IF, Helsingør - Coloplast, Espergær- 
de - Toldvæsenets IF, København - Moneto, Næs
tved - Betty Sørensen, Næstved - ATP-Sport, Hil
lerød - CH Sport, Hillerød - Java Sport, Hillerød - 
Bohnstedt-Petersen, A/S, København - ATPS 69, 
Hillerød - IF Posten, Slagelse - Frese, Slagelse - 
Vigen, Roskilde.
Fyn
Middelfart Firmasport - HFK - Cylindric - Dansk 
Shell - Billeshave - Telefonens Idrætsklub - Toy
ota, alle fra Middelfart - Provinsbanken - Slottet - 
JIF - Havnemøllerne A/S - Wibow - HPI - Hau- 
strup - Fynsværket - Bikuben - KMS, Sport - JKV- 
Vingården - Taxa’s Boldklub, alle fra Odense - 
Wad & Kortegård, Otterup.
Jylland
Brdr. Gram A/S Sportsklub, Vojens - IF Posten, 
Åbenrå - TOFS/TGI, Østerby/Højer - Hartmanns 
Skytteklub, Tønder - Kvickly, Tønder - Gabs Foto, 
Tønder - Chemitalic, Horsens - JDC-Data A/S, 
Vejle - Fredericia Sygehus - Thorsted Maskiner, 
Horsens - Ceres IF (TOP), Horsens - Nordsøværf- 
tet, Ringkøbing - Wellev & Ottesen IF, Randers - 
Randers Firma-Sport - TIF, Randers - DAB, Ham
mershøj - Bjerringbro Korn Sport - Aalborg Told
steds IF - RIF, Aalborg - AKAFA IF, Støvring - 
Hospitalets IK, Aalborg - Nordkraft IF, Aalborg - 
Toldvæsenets IF. Frederikshavn.
Mere information i FIRMAIDRÆT/Januar 1987.

Hilsen Bent Vogn og Finn Hagedorn.
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DDGUs årsmøde 1986:

Organisationen bør være 
en kulturformidler
D e  D a n sk e  G y m n a stik -  og  U n g d o m sfo re n in g e r  (D D G U ) h o ld t å rsm ø d e  
p å  F u g lsø cen tre t 3 .-5 . o k to b e r . P å  m ø d e t g en to g  la n d sfo rm a n d e n , L e i f  
M ik k e lse n , f le r e  gange, a t han  o p leved e  D D G U  so m  en  fo lk e l ig  organ i
sa tio n , d e r  sk u lle  fr e m s tå  s o m  k u ltu r fo r m id le r  f r e m fo r  so m  en b red d e
organ isa tion , d er  o p træ d e r  so m  socia larbejder.

Tekst og foto: Finn Hagedorn

De Danske Gymnastik- og Ungdomsforeningers landsfor
mand, Leif Mikkelsen, i gang med årsberetningen. Yderst til 
venstre ses den tidligere formand, Arne Rasmussen, der på 
mødet var dirigent sammen med Ernst Møller

»Den danske Idrætsfor
ening« blev titlen på den 
undersøgelse, som det af 
Folketinget nedsatte bred
deidrætsudvalg foretog i 
efteråret 1985.
»Det danske foreningsliv 
som ramme om et oplyst 
folks aktive fritid« - kan 
muligvis blive titlen på det 
skrift, vi må formode det 
nedsatte folkeoplysnings
udvalg vil efterlade sig. 
Sådan indledte Leif Mik
kelsen sin årsberetning. 
Han fortsatte:
- DDGUs formålsparagraf 
taler om det frivillige for
eningsarbejde som ud
gangspunkt for organisa
tionens virke.
Summen af dette under
streger, at foreningsbegre
bet er meget fundamentalt 
i vi danskeres opfattelse 
af, hvordan vi ønsker at 
organisere os i fremtiden. 
Alligevel er fritidsbilledet i 
Danmark mere nuanceret 
end som så. - Udviklingen 
tilsiger os opmærksomhed 
på, at også andre initiativ
tagere har brugernes inter
esse.
Jeg mener ikke, at for
eningsbegrebet er i op
brud, men det er værd at 
hæfte sig ved, at den debat 
om foreningslivets place
ring i samfundet, som 
DDGU ofte har rejst, nu 
også er taget op lokalt. 
Offentlighedsfasen om
kring de foreløbige forslag 
fra breddeidrætsudvalget 
bekræftede os i, at det spi
rer og gror, meninger bry
des - og holdninger dan
nes.

Vi skal fastholde denne 
debat, og i en beretning på 
et årsmøde i De Danske 
Gymnastik- og Ungdoms
foreninger finder jeg det 
væsentligt at få defineret 
den ramme, vi lægger ind
holdet i. - Rammen er for
eningen. Den forening, der 
netop nu sættes så mange 
spørgsmålstegn ved, - man 
kunne få opfattelsen af, at 
det organiserede er stivnet 
og ude af takt med udvik
lingen. Der gøres meget ud 
af at fremhæve alt det 
gode, der sker udenfor 
foreningsregi.
Jeg vil tillade mig at opfat
te den udvidelse af tilbude
ne, der her er tale om, som 
en kærkommen udford
ring til det foreningsliv, vi 
i DDGU tror fuldt og fast 
på som det bærende ele
ment i fritidslivet i Dan
mark. - Også efter en de
bat om breddeidrættens 
forhold, og også efter et 
betydeligt forsøgsarbejde i 
forbindelse med folkeop
lysningsudvalgets virke.

Breddeidræts
udvalget
Om dette sagde Leif Mik
kelsen:
- En udvikling - ændring 
og udvidelse - ja, blot 
justering, koster pen
ge, og når breddeidræts
udvalgets foreningsunder
søgelse viser, at netop 
økonomien er en væsentlig 
klods om benene på den 
danske idrætsforening an
no 1986, må vi hilse med

tilfredshed, at dette ud
valgsarbejde blev igangsat 
og dermed giver mulighed 
for, at Folketinget kan 
ændre på situationen. 
Hvilket der jo netop er 
lagt op til i det kommisso
rium, udvalget fik at ar
bejde efter. - Et kommis
sorium, der i korthed går 
på at kulegrave bredde
idrættens forhold med 
henblik på at komme med 
forslag til forbedring af 
foreningernes virke samt 
overveje, hvordan man ak
tiviserer idrætsligt set sva
ge grupper, og i denne for
bindelse er nævnt:

Arbejdsledige - ældre - 
gæstearbejdere - unge med 
sociale problemer - storby
områder - handicappede - 
og familien som samlet 
bruger.
Endvidere omtalte Leif 
Mikkelsen, at ud over 
økonomi er lederrekrutte
ring og manglen på »egne« 
klublokaler de største pro
blemer.
Sammenhængen mellem 
disse problemer er tanke
vækkende og bør give an
ledning til overvejelser. 
Han kom også ind på, at 
DDGU har set det som en 
væsentligt opgave at mod-
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/  en pause fik formændene fra de tre øvrige idrætsorganisatio
ner tid til lidt snak. Fra venstre: Tage Carlsen, Dansk Firma
idrætsforbund (DFIF), Mogens Løppentien, De Danske Skyt
te-, Gymnastik- og Idrætsforeninger (DDSG&I) og Kai Holm, 
Dansk Idræts-Forbund

virke, at udvalgets be
tænkning kommer til at 
munde ud i en særlig lov
givning for breddeidræt, 
en såkaldt »breddeidræts
lov«. Men derimod sikre, 
at de ordninger, betænk
ningen måtte medføre, 
kan gælde for hele børne- 
og ungdomsområdet.
- Vi har også i dette arbej
de ønsket at understrege 
foreningernes muligheder 
og betydning som en kul
turel faktor i lokalsamfun
det. Derfor er det vigtigt, 
at betænkningen ikke be
tragter foreningen ud fra 
en snæver idrætslig vinkel, 
men at det er en organisa
tionsform, som er egnet til 
at løse en lang række kul
turelle og sociale opgaver, 
når blot de rigtige betin
gelser gives herfor, sagde 
Leif Mikkelsen.

Idrættens Fællesråd
Han omtalte organisati
onsstrukturen i Danmark 
med flere landsdækkende 
idrætsorganisationer som 
den direkte årsag til, at 
man har et Idrættens Fæl
lesråd som samtaleforum 
for fælles anliggender. 
Samarbejdet i dette råd 
sker under skyldig hensyn
tagen til den enkelte orga
nisations særpræg og su
verænitet.
Det er i dette forum, man 
har aftalt i fællesskab at 
søge den økonomiske ind
tægtsside øget, og det er 
også her, der ligger en af
tale om, at organisationer
ne seriøst sætter sig til for
handlingsbordet omkring 
en ændring af fordelings
nøglen, når der sker et 
skred på indtægtssiden, el
ler når eliteidrætslovens 
økonomiske optrapning er 
tilendebragt.
Disse bemækninger førte 
formanden over til årets 
varmeste kartoffel, nemlig 
LOTTO.

Tipsomsætning - Lotto
Baggrunden for, at 

idrættens organisationer 
meget let kunne enes om at 
stå sammen i forsøget på 
at vinde politisk forståelse 
for nødvendigheden af at

øge indtægtsmuligheden, 
skal naturligvis søges i den 
udvikling, der er sket om
kring tipsomsætningen og 
dermed det beløb, der er 
til rådighed for de nuvæ
rende beløbsmodtagere af 
overskuddet fra dette spil, 
sagde Leif Mikkelsen, og 
han fortsatte:
- Der er ofret betydelige 
kræfter på denne sag, der 
er afholdt møder med 
samtlige politiske partier i 
Folketinget, der er ført 
samtaler med berørte mi
nistre, og der er udarbej
det et betydeligt dokumen
tationsmateriale, der bl. a. 
viser:
AT i landene omkring os 
er den samlede omsætning 
steget ved indførelse af et 
landsdækkende Lotto
spil.
AT de kendte landslotteri
er ikke påføres konkurren
ce fra et Lotto-spil, - det er 
ganske enkelt forskellige 
motiver, der får folk til at 
deltage.
AT den rolle, de humani
tære organisationer tillæg
ger deres lotteriers betyd
ning for deres samlede 
økonomi er stærkt over
drevet, og dermed må vi 
konstatere en væsentligt 
brist i den argumentation, 
der er ført imod at indføre

et Lotto-spil i Tipstjene
stens regi.
Vi har peget på Lotto som 
en mulighed for at skaffe 
flere midler til alle parter. 
Der er også i forhandlin
gernes forløb peget på en 
sænkning af statsafgiften 
på det nuværende tipsspil 
som en kortsigtet løsning. 
Vi medvirker gerne til en 
kombinationsløsning, 
men det haster, - hvis for
eningslivet skal løse de 
fremtidige opgaver med 
krav om øgede muligheder 
i fritiden, - skal det økono
miske fundament være i 
orden.
- Det er det ikke i øjeblik
ket, og vi er tilfredse med, 
at kulturministeren posi
tivt bearbejder sagen, run
dede Leif Mikkelsen af, 
samtidig med at han lod 
blikket glide ned mod en 
af årsmødets mange gæ
ster: Kulturminister H. P. 
Clausen.

Børn og idræt
På årsmødet 1985 var em
net børn og idræt et fyl
digt punkt. Behandlingen 
mundede ud i ønsket om 
en ny børnelederuddannel- 
se.
DDGU står nu klar med 
en sådan uddannelse. Un

dervisningsmaterialet bli
ver præsenteret på to kur
ser i november 1986.
Man mener med denne ud
dannelse at have startet en 
ændring af børnearbejdet 
fra den rigtige ende, nem
lig ved at tilbyde lederne 
en uddannelse, der direkte 
sigter mod det at arbejde 
med børn, - at give lederne 
den fornødne ballast til at 
arbejde ud fra børns mu
ligheder, ønsker og behov.
- Jeg vil stærkt opfordre 
amtsforeningerne til at 
tage fat om denne opgave, 
sagde Leif Mikkelsen.
- Det er børnene, der er 
fremtiden, - hvis det orga
niserede foreningsliv svig
ter her, skærer vi livsner
ven over.
Det er for os afgørende, at 
det bliver indholdet i bør
nearbejdet, der fastholder 
denne gruppe, - hvilket i 
længden er det eneste 
holdbare, - og ikke et su
permarkedsprincip som 
idrættens grønne kort, - 
lanceret af Dansk Idræts- 
Forbund, - er et udtryk 
for.

Afslutning
- Lad os gøre klart, at vi 
vil et foreningsarbejde, 
hvor medmenneskelige 
hensyn sættes over resulta
tet, og hvor det enkelte 
medlem får udfoldelses
muligheder ud fra egne 
ønsker og dermed indfly
delse på egen situation. At 
vi vil et foreningsarbejde, 
hvor det forpligtende fæl
lesskab er alles ansvar, og 
hvor foreningens trivsel er 
et spørgsmål om medlem
mernes engagement, slut
tede landsformanden.
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Læser
debat

3 x
Kvinder og Idræt

Forsat fra side 9

Arbejder for optagelse 
i den euro
pæiske federation
Om tirsdagen var den vig
tigste begivenhed et møde. 
Vi deltog sammen med de 
øvrige gæster og repræsen
tanter for den polske orga
nisation. Den vigtigste per
son i dette møde var gene
raldirektøren for direkto
ratet for idræt og turisme. 
Formålet med mødet var 
at give den polske firma
idrætsorganisation en op
bakning omkring en an
søgning om at blive opta
get i den europæiske fir
maidrætsorganisation.
Det var vort indtryk, at 
der blev set velvilligt på et 
sådant medlemsskab, lige 
som vi fik det indtryk, at 
der var velvilje til i højere 
grad at støtte den del af 
TKKF’s aktiviteter, der 
vedrørte firmaidrætten.
En spadseretur gennem 
den gamle bydel i Warsza
wa var selvfølgelig også en 
oplevelse. Men også her 
fik vi fortalt, at alle byg
ninger er genopført i den 
gamle stil. Der var bogsta
veligt taget ikke et helt hus 
tilbage i Warszawa, da kri
gen var slut. I det histori
ske museum havde vi lej
lighed til at se en film, der 
var sammensat af forskel
lige optagelser fra krigen, 
bl. a. fra tyske arkiver. 
Filmen viste i al sin rædsel 
ødelæggelsen af Warszawa 
med flammekastere og 
sprængninger. Denne film 
gjorde et stærkt indtryk på 
os.
Skal vi sammenfatte vore 
indtryk må vi sige, at den 
polske organisation TKKF 
er en breddeidrætsorgani
sation, hvori firmaidræt 
indgår som et væsentligt 
element, men hvor formå
let er at få befolkningen i 
al almindelighed til at mo
tionere under een eller an
den form. Firmaidræts
klubber og boligforenings
klubber er da et væsentligt 
middel til at nå dette for
mål.

Det er altid spændende, 
når der tages et nyt og 
godt initiativ, som ved op
rettelsen af organisationen 
Kvinder og Idræt. Denne 
organisation kunne man 
læse en beskrivelse af i sid
ste nummer af FIRMA
IDRÆT.
Ved dette initiativ samt 
ved diverse rapporter be
kræftes påstanden om, at 
der hos 80’er-samfundets 
kvinder findes 1) et udæk
ket behov for idrætsudfol
delse, og at dette behov 
ønskes dækket ved, at der 
tages 2) udgangspunkt i 
kvindens situation og ikke 
som hidtil i mandens.
Der findes således nu to 
grupper kvinder:
1) Kvinder og Idræt,
2) Organisationen 

Kvinder og Idræt,
som arbejder på at bedre

mulighederne for og om
kring kvindeidrætten.
De to grupper er enige om, 
at kvindernes udækkede 
idrætsbehov kan dækkes 
ved, at der anlægges utra
ditionelle synsvinkler på 
de eksisterende idrætsgre
ne samtidig med, at der 
indføres nye discipliner. 
MEN Kvinder og Idræt, 
som er en fraktion af DIF, 
arbejder primært på at 
bedre forholdene for ELI
TEKVINDERNE, mens 
organisationen Kvinder og 
Idræt ønsker at støtte 
kvinder i alle aldre og på 
alle niveauer, MEN samti
dig ønsker de at holde 
mændene væk fra aktiv 
deltagelse i organisatio- 
nen.
Det kan ikke være me
ningen, at en af fejlene 
fra kvindeoprøret/rød- 
strømpebevægelsen, nem
lig den at man gik over i 
den helt MODSATTE 
GRØFT, skal gentages i 
idrætsopgøret, ved at 
mændene forbydes adgang 
til aktiv deltage i organisa
tionen.
Nej, løsningen til en for
bedring af kvindernes 
idrætssituation må findes i 
konstellationen
3) Kvinder og Idræt i or

ganisationen
og LØSNINGEN må fin
des i FÆLLESSKABET I 
ORGANISATIONEN, så
ledes at mænd, kvinder og 
børn på det tidspunkt, der 
passer dem bedst, får mu
lighed for at udøve den 
sport, som de har interes
se i.

Idrætsgrenene skal ud
vides, og der skal skabes 
nye, så den fysiske udfol
delse på BEGGE KØNS 
PRÆMISSER og ikke blot 
på mandens eller kvin
dens.
Og den SKÆVE FOR
DELING, der findes i an
tallet af aktive mænd og 
kvinder, og som også fin
des i DANSK FIRMA
IDRÆTSFORBUND, må 
løses ved, at flere kvinder 
melder sig til de KURSER, 
som forbundet arrangerer. 
Derved udklækkes der fle
re kvindelige LEDERE, og 
det vil som tidligere omtalt 
resultere i flere aktive 
kvinder i forbundet.
Men samtidig må KUR
SUSOMRÅDET udvides, 
så kurserne placeres på et 
TIDSPUNKT og får et 
INDHOLD, som tiltræk
ker kvinderne samtidig 
med, at de også forbliver 
attraktive for mændene.
På den måde kan kvinder
nes idrætsbehov dækkes 
af den allerede eksisteren
de idrætsorganisation 
samtidig med, at fælles
skabet med mændene bi
beholdes.

Jane Have Andersen, 
kursuskonsulent/DFIF
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For 

20 år 
siden

Dansk Firmaidræts 
Forbund
- lige ved at 
være »myndig«
Den 20. januar 1966 havde 
Dansk Firmaidræts For
bund bestået i 20 år, og 
begivenheden blev på be
hørig måde markeret søn
dagen før, den 16. januar. 
Kl. 9.00 samledes hoved
bestyrelsens medlemmer til 
møde i Dansk Idræts For
bunds lokaler i Vester 
Voldgade i København. 
Forbundets formand, H. 
Agerskov Pedersen, bød 
velkommen og udtrykte 
sin store tilfredshed med, 
at alle - trods Kong Vinters 
forsøg på at spænde ben - 
var kommet til stede.
Fra bestyrelsesmødet skal 
kort refereres, at der fra 
Vejen forelå en ansøgning 
om optagelse i forbundet, 
en ansøgning, som enstem
migt blev vedtaget. 
DANSK FIRMAIDRÆT 
byder den nye organisa
tion velkommen i forbun
det, som nu tæller ialt 32 
organisationer. (I dag, 
1986: 64 organisationer- 
/bysammenslutninger, 
red).
Forbundets hæderstegn 
blev - efter indstilling fra 
Haderslev Etat- og Firma- 
foldbold - tildelt Rolf 
Knabenhans, Haderslev, 
for godt udført lederarbej
de gennem 10 år inden for 
firmaidrætten i Sønderjyl
land.
På mødets dagsorden var 
endvidere punkter som 
kursusarbejdet, bordten
nismesterskabernes afvik
ling samt Firmaidrættens 
Dag 1966. -

Efter mødets afslutning 
var forbundet vært ved en 
frokost på hotel Europa. 
Hertil var endvidere ind
budt forbundets første 
formand, A. Agerbæk, 
København, og forman
den for den københavnske 
firmaidrætsorganisation, 
FKBU, E. Kjærgaard Kri
stensen. Sidstnævnte fik 
under frokosten tildelt 
Dansk Firmaidræts For
bunds guldnål, der blev 
indstiftet i 1964, og som 
ved denne lejlighed blev 
uddelt for første gang.
I sin tale til Kjærgaard 
Kristensen omtalte Ager
skov Pedersen det store ar
bejde, Kjærgaard igennem 
mange år har udført for 
vor fælles sag, firmaidræt
ten, - »et arbejde«, sagde 
formanden, »som ikke ale

ne har skabt respekt om 
din person på lokalt plan, 
men også ude omkring i 
organisationerne landet 
over har bevirket, at du er 
en af dem, man lytter til, 
når lejlighed gives«. 
»Måske«, fortsatte for
manden, »er det lidt uar
tigt at sige, at dagens fød
selsdagsbarn har flere 
fædre, men jeg håber, I 
forstår, hvad jeg mener 
dermed. - Du, Kjærs- 
gaard, var en af dem, og 
på forbundets vegne siger 
jeg dig tak herfor«.
Sidst på eftermiddagen 
sluttede fødselsdagsfesten, 
og bestyrelsesmedlemmer
ne fra Jylland-Fyn ilede til 
hovedbanegården for at nå 
aftenlyntogene.

A. A.

DFIF’s
konsu
lenter:

Foreningskonsulent 
øst for Store Bælt

Jørgen Rasmussen,
Lovvej 10 
Pederstrup,
4700 Næstved 
Tlf. 03 76 16 35

Foreningskonsulent
Jylland

Torben Laursen,
Gammel Kongevej 48, 
6200 Åbenrå.
Tlf. 04 62 72 86

Kursus og
foreningskonsulent
Fyn

Jane Have L. Andersen,
Lyngevæ nget 8,
5800 Nyborg 
Tlf. 09 31 72 53

Forbundskontoret
Tlf. 09 22 55 92

Markedskonsulent 
og redaktør

Finn Hagedorn,
Fennemarken 289, 
8800 Viborg.
Tlf. 06 67 31 91

Firmaidræt

KOMBIBAT
Fra den 1. september 1986 er følgende gældende for kombi- 
nat: De to b a tb e læ g n in g e r ska l væ re  a f  k la rt a fv ig e nd e  farve.

Ved klart afvigende farve forstås: at farveforskellen skal kun
ne ses tydeligt under en lysstyrke på 400 lux på 10 meters 
afstand.
Afgørelse om belægningerne opfylder disse krav afgøres a le 
ne  af overdommeren eller - hvis en sådan ikke findes - af 
dommeren.
D efin ition  a f  e t kom b ina t:
Ved et kombinat forstås et bat, hvor de to batsider er beklædt 
med gummibelægninger af forskelligt fabrikat og/eller for
skellig type af samme fabrikat. Et bat med samme type 
(fabrikat) af gummibelægning på de to sider, men med for
skellig gummitykkelse, betragtes ikke som et kombinat.
Som eksempler vil følgende farvekombinationer fra 1. sep
tember 1986 være lovlige for kombinat:

Bordeaux /
Rødbrun i kombination I Sort
Brun med I Mørkeblå
Mørkebrun

Er man i tvivl om ovenstående, er man velkommen til at 
kontakte bordtennissektionen.

Med venlig hilsen 
D F IF ’s  B o rd ten n isse k tio n
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Kort 

og godt

Kursus
tilbud
LEDERKURSUS II
23.-25. januar 1987 
i Oksbøl

OFFICIALS
KURSUS/
SVØMNING
I samarbejde med 
DDSG&I tilbyder vi fire 
svømmeledere indenfor 
DFIF, at deltage i kur
sus den 16.-18. januar 
1987 i Vingstedcentret.
Nærmere oplysning og 
tilmelding til kursus
konsulent Jane Have 
Andersen. Tlf. 09 
22 55 92/forbundskon- 
toret.

S)
Rekvirér specialbrochu
rer på et af ovenstående 
kurser, som alle med
lemmer af firmaidræt
ten kan deltage i.
DFIF - Tåsingehallen 
5700 Svendborg 
Tlf. 09 22 55 92

NB. Husk at tilmel
dingsfristen er 30 dage 
før kursusstart.

Fra venstre: Gurli Massanek, Bov Firma Sport, Ellen 
Sørensen, FKS Odense, Kaj Christiansen, Aabenraa Fir
ma Sport, og Hanne Rasmussen, Middelfart Firma
sport.

Fra venstre: Knud Erik Andreasen, Fåborg Firmasport, 
Linda Strøager, Fredericia Fag- og Firmaidrætsfor
bund, og Ebbe Hansen, Middelfart Firmasport.

Lederkursus 1
10 firmaidrætsledere har netop færdiggjort første 
del af Dansk Firmaidrætsforbunds lederkursus. 
Holdet bestod af fem kvinder og fem mænd, og de 
blev undervist i tale- og referatteknik. Ved evalue
ringen fik forbundets kendte kursusinstruktør, 
Kurt Christensen, igen en god kritik og hans under
visningsform og -evne er formodentlig også årsag 
til, at hele holdet -undtagen en - møder frem til 
kursus 2 den 23.-25. januar 1987. Kurserne finder 
sted på centret i Oksbøl. - Tekst: Finn Hagedorn. 
Foto: Ellen Sørensen.

»Vi gør 
tale til 
handling
I sidste nummer af FIR
MAIDRÆT havde vi en 
lille konkurrence om, hvad 
forbundets slogan i jubi
læumsåret hed.
Det rigtige svar var: Vi 
gør tale til handling, og ca. 
80% af de indsendte kupo
ner havde dette korrekt. 
Blandt disse er der trukket 
lod om en af de nye jog
gingdragter, og den heldi
ge vinder blev:
Per Fogelberg,
Ericaparken 17, IF,
2820 Gentofte. 
Firmaidrætsklub: HEPO. 
FIRMAIDRÆT siger tak 
og ønsker alle en god jul.

Nyt fra
kursusudvalget
- nyuddannede DFIF- 
instruktører
BORDTENNIS
Ivan Bjærge
Frederikshavn Firma 
Klubber
Niels Åbo Hansen
Horsens Firma-Idræt
Mogens H. Nielsen
Horsens Firma-Idræt
Tonni Nielsen
Horsens Firma-Idræt
Hans Kr. Jørgensen
Ålborg Firmasport
John Carlsen
Ålborg Firmasport
Kim Larsen
Ålborg Firmasport
Flemming Poulsen
Ålborg Firmasport
Freddy Andersen
Ålborg Firmasport
Joan Jensen
Århus Firma Sport

16



t>

Ny bog om 
vandgymnastik
Svømmehalsaktiviteter har 
i det sidste årti været inde i 
en rivende udvikling i ret
ning af oplevelsespræget 
undervisning med kvalita
tive, kreative og sociale 
krav. Udviklingen er især 
foregået indenfor børne
området, mens behovet 
for inspiration og idemate
riale til den voksne moti
onsgruppe har været sav
net. Vandgymnastik kan 
give alsidig motion i et 
højt aktivitetsniveau med 
lystbetonede, sjove aktivi
teter udført i fællesskab. 
»Vandgymnastik« er skre
vet af Inga Friis Mogen

sen, idrætslærer og handi
capidrætskonsulent med 
18 års undervisningserfa
ring i svømning og andre 
vandaktiviteter, og Dorthe 
Illum, cand. mag. idræt 
og dansk, idrætshøjskole
lærer med 10 års undervis
ningserfaring i rytmisk 
gymnastik.

77 sider, ill. med fotos 
og tegninger. De Dan
ske Skytte-, Gymnastik- 
og Idrætsforeninger, 
Englandsvej 270, 2770 
Kastrup. Telf. 01 
51 22 22. Pris incl. 
moms: kr. 65,-.

;Vgege\se

iS MOGENSEN
iNGA FBV

DORTHE

Flot UNICEF- 
kalender med 
farvefotos fra 
alverdens lande

UNICEF-kalenderen 1987 
er enestående med sine 
mange flotte farvefotos 
fra alverdens lande. Den 
er på en gang en praktisk 
kalender til at have liggen
de ved telefonen og på 
skrivebordet og en visuel 
oplevelse - en foto-bog, 
som rækker ud over kalen
deråret.
Temaet for UNICEF-ka
lenderen 1987 er »At lære 
at udvikle sig« gennem 
hverdagens hændelser, ved 
at efterligne og øve sig el
ler gennem undervisning. 
Fotografierne, der er taget 
af dygtige fotografer af 
mange nationaliteter, viser 
børn fra alverdens lande i 
forskellige situationer. De 
viser børn, der enten gen
nem spontane handlinger 
eller i formelle undervis
ningssituationer udvikler 
deres evner. 
UNICEF-kalenderen 
1987, der er en god julega

veidé, indeholder et flot 
foto for hver uge samt ri
gelig notatplads til hver 
dag. Den måler 17,2 x 22,5 
cm og forhandles her i en 
engelsk/skandinavisk ud
gave. Den sælges til fordel 
for UNICEF, FNs børne- 
fond, og kan bl. a. købes i 
UNICEF-komiteens butik 
i Rådhusstræde i Køben
havn for 65 kr.
Foruden årskalenderen til 
at have liggende på bor
det, forhandler UNICEF- 
komiteen også en vægka
lender. Den består af 12 
kalenderblade, 12 brev
kort - et for hver måned til 
at rive af forneden på ka
lenderbladet - samt 14 
UNICEF-fotos. Denne ka
lender, der også kan købes 
i UNICEF-butikken, ko
ster 50 kr. Begge kalende
re, samt UNICEF-kort og 
materialer man bestilles 
hos UNICEF-komiteen på 
tlf. 01 29 51 11.
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Chr. Lauritzen, 
Sønderborg Firma 
Sport
Lørdag den 1. november 
blev en festdag for Chr. 
Lauritzen, idet han da 
kunne fejre 25 års jubilæ

um som kasserer i Sønder
borg Firma Sport.
Nævnes skal det i den for
bindelse, at Chr. Lauritzen 
igennem sine 25 år også 
har beklædt lederposter 
indenfor den postale i- 
dræt, at han har modtaget 
Dansk Firmaidrætsfor
bunds hæderstegn samt A. 
Agerbæks ærespokal, for
bundets største hædersbe
visning.
Stadig er han kasserer, og i 
de seneste ni år har han 
tillige beklædt formands
posten SFS-hallen. 
FIRMAIDRÆT ønsker 
Chr. Lauritzen tillykke.

-fh.

I anledning af jubilæet afholdt Sønderborg Firma Sport en 
større reception, hvortil der var mødt mange frem.

Foto: Kaj Anker Petersen, Sønderborg.

Video om
AKTIV
familieferie

Dansk Firmaidrætsfor
bund afvikler hvert år to 
ferieformer for hele fami
lien. Den ene foregår om 
sommeren på Centret i 
Oksbøl og kaldes AKTIV 
FERIE. Den anden finder 
sted i februar måned i 
Norge og kaldes AKTIV 
SNEFERIE.
Begge ferietilbud udsprin
ger fra forbundets Aktivi

tetsudvalg, og herfra har 
udvalgsmedlem Henrik 
Sønderby nu færdigbear
bejdet en videofilm, der 
indeholder begge feriefor
mer.
Filmen er optaget af Hen
rik Sønderby, der har fulgt 
begivenhedernes gang i 
1986. Udvalget gør op
mærksom på, at videofil
men kan lånes på for

bundskontoret, mrk. 
VHS. Den har en spilletid 
på ca. 20 minutter og er 
velegnet som indslag på di
verse møder. Kvalitets
mæssigt skal man være 
opmærksom på, at filmen 
er fremstillet som en frivil
lig opgave, hvilket inde
bærer, at den ikke er sam
menlignelig med en opta
gelse fra Danmarks Radio.

-fh.

Personalet bag stemmerne

4 'Ib m I

Fra venstre: Elev Kim Jensen, medarbejder Kirsten Nybro, kontorassistent Bent Vogn, boghol
der Ulla Faistrup, kontorassistent Lizzi Pedersen, generalsekretær Svend Møller og bogtrykker 
Erling Gerster. F o to :  F in n  H a g e d o r n

Hver eneste dag kimer te
lefonen på forbundets 
kontor i Svendborg. Tele
fonen bliver taget og den, 
der ringer, bliver mødt 
med: - Dansk Firma
idrætsforbund, det er . . . 
Herefter følger navnet på 
den, man taler med. 
Hosstående bringer vi et 
billede af hele personalet 
på forbundskontoret, såle
des man nu ved hvem der 
gemmer sig bag stemmen i 
telefonen.

-fh.
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Har du lyst til EDB-arbejde
Tre p erso n er  til E D B -sy s te m g ru p p e  søges

Dansk Firmaidrætsfor
bund har gennem nogen 
tid haft en EDB-gruppe 
arbejdende. Denne er nu 
så langt, at den som en af 
sine løsninger til det opsat
te kommissorium har valgt 
at satse på oprettelse af en 
SYSTEM-GRUPPE, be
stående af frivillige ledere. 
Systemgruppen ventes at

skulle bestå af tre perso
ner, og opgaven for grup
pen omhandler udvikling, 
vedligeholdelse og installa
tionsvejledning overfor 
forbundets sammenslut
ninger.
Formanden for EDB- 
gruppen, styrelsesmedlem 
Henning Nielsen, gør 
overfor FIRMAIDRÆT

opmærksom på, at der er 
sendt en henvendelse ud til 
alle sammenslutninger, for 
at finde tre interesserede 
personer.
Han gør endvidere op
mærksom på, at skulle der 
være interesserede læsere, 
som har kendskab til EDB 
og kunne tænke sig at 
være med, så skal man

blot ringe til sin lokale 
sammenslutningsformand, 
som vil meddele videre til 
forbundskontoret.
Herfra vil EDB-gruppen 
arbejde videre med sy
stemgruppens sammen
sætning.

- f h .

Idrætsposten

Lederkursus 1986

De gjorde det igen!
Endnu engang lykkedes 
det kursusudvalget at ud
fylde 3 dage med spæn
dende undervisning og 
gode hyggestunder. 
Taleteknikken i år var 
særlig lærerig - idet samtli
ge talere blev optager på 
video det afslørede mange 
morsomheder - især når 
optageren zoomede ind på 
enkelte taleres fødder - vi 
lærte nogle nye dansetrin 
på den måde.
Problemløsning, som var 
et af de første punkter på 
programmet, fik rystet 
grupperne godt sammen, 
det var noget af en opgave 
at fremstille en flyver af 
aviser, 2 bøjler, 4 tøjklem
mer, flipover-ark, limstift- 
sejlgarn, 2 »tuscher«, en 
saks og fantasien. Der 
kom nogle fantastiske fly
vere ud af 3 timers arbej
de, men det var nu ikke 
det eneste, der kom ud af 
det.
Gruppen skulle vælge sig 
et navn - det skulle være et 
dyrenavn, her kom fanta
sien igen i gang, og der 
kom 4 gode navne ud af 
det. Se underskriften til 
denne artikel. 
Foreningsjura var et utro
ligt spændende og lærerigt 
emne - det håber vi kom

mer på programmet igen 
til næste år.
Grupperne havde fået en 
opgave til lørdag aften, 
nemlig at lave en sketch og 
en sang. Det havde grupper
ne meget morskab af, og 
alle havde havde det mæg
tigt skægt lørdag aften, 
jeg er sikker på at latteren 
kunne høres helt ind til 
Oksbøl by.
Jeg har glemt at nævne 
orienteringsløbet fredag 
aften - det gav sved på 
panden - især på »NU- 
SER«-gruppens gutter - pi
gerne var nemlig ikke med 
- så drengene kæmpede 
bravt. En mægtig god ny
hed i år var morgensvøm
ning lørdag morgen - det 
var dejligt - og må gerne 
tages med til næste år. På 
alle gruppernes vegne vil 
jeg gerne takke Ulla, Ejgil 
og Svend for det store 
stykke arbejde I har lagt 
forud for kurset, der resul
terede i nogle utrolige læ
rerige og hyggelige dage. 
Mange hilsener fra Ølhun
den - Eagle - Bjørneban
den og Nuser.

Liselotte

I forbindelse med Postens 
lederkursus er der også la
vet en lille sang.

Her er vi, her er vi 
vi er Posten’s glade kursuskompagni 
vi skal more os, og lære mange ting 
lige fra tale og til folkedans i ring 
tab og vind med samme sind 
er vort motto når vi går til bordet ind 
kammeratskab er en ting vi sætter ære i 
når vi mødes her på Oksbøl’s terapi
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D
Lokal
redaktøren

Roskilde
80 spillere - repræsenteren
de 11 firmaer - har tilmeldt 
sig tennis. Det hidtil stør
ste antal.
Der er tilgået alle firmaer 
meddelelse om tildelte spil
letider. Der spilles i hen
holdsvis Kildegården og 
Tjørnegårdshallen.
Det kan ikke siges ofte 
nok: Meld afbud, hvis en 
spilletid ikke kan benyttes! 
Der har allerede på den 
første spilledag været en 
udeblivelse, og sker det 
igen, bliver vi frataget ti
mer. - Og så er der i øvrigt 
altid nogle, der er interes
serede i at bruge evt. fri- 
givne tider.
I sæsonens løb er der ar
rangeret nogle Mix-Max 
dage. Den første har alle
rede været afholdt den 7. 
september.
De næste bliver søndag 
den 14. december i Kilde
gården fra kl. 10 og den 
15. februar 1987 i Tjørne
gårdshallen også fra kl. 
10. Ideen er, at alle kan 
komme til stede og spille 
med/mod hinanden. 
Tennisturneringen bliver 
lør.-søndag den 28.-29. 
marts 1987. Nærmere her
om til den tid.
Hanne Schwartz 
Brønderslev 
Ny klub
Som ny klub i Firma Sport 
er optaget »Kirkegårdene i 
Brønderslev«, der har ta
get signaturen KGB som 
klubnavn. Klubnavnet må 
ikke forveksles med den 
russiske spionorganisation 
KGB, selv om navnet kun
ne antyde noget sådant. 
Formand for den nye klub 
er Jens Nielsen, Emil Ree- 
sens Kvt. 1, og klubben er 
allerede tilmeldt i vor bil
lardafdelings holdturne
ring.

Konsulent Jørgen Rasmussen (tv.) og kredsformand for Århus 
Amtskreds Vagn Lindegård i fin stil under keglespillet

Kaj Christensen, formand for landskredsen, forsøger sig i 
dartspil.

Et nyt in itativ
- På forbundsrådsmødet den 10.-11. oktober blev der 
taget et nyt initiativ, idet der efter aftenmødet blev 
arrangeret en tur til EFI-hallerne i Esbjerg for til en 
afveksling at dyrke lidt sport i form af keglespil, billard 
og dart. - Ideen med dette arrangement var bl. a., at 
også idrætsledere kan og bør slappe af i en venskabelig 
dyst med hinanden. Om det fremover bli’r gentaget, er 
naturligvis op til ledelsen, men det kunne nok være 
hyggeligt med den slags indslag i den barske hverdag. 
Tekst og foto: Esbjerg Firmaidræt/Bent Jensen
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Århus
Så har en af de store sam
menslutninger under
Dansk Firmaidrætsfor
bund også fået eget med
lemsblad. Denne gang gæl
der det Århus Firma Sport. 
Bladet er trykt på en læk
ker papirkvalitet og udgi
vet i format A5. Ansvars
havende redaktør er Bent 
Sørensen, der også er med
lem af sammenslutningens 
forretningsudvalg.

-fh
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